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Oœwiadczenie skierowane do ministra œrodowiska Macieja Nowickiego

Pod koniec sierpnia 2009 roku Stowarzyszenie Producentów ¯ywnoœci Metodami Ekologicznymi
„Ekoland” w gazecie „Nasz Dziennik” alarmowa³o o zanieczyszczeniu polskich nasion genetycznie zmo-
dyfikowanymi organizmami (GMO). Stowarzyszenie „Ekoland” podnosi w swoich informacjach, ¿e z Pol-
ski wyeksportowano kukurydzê, która zawiera³a a¿ 3,95% GMO, co w konsekwencji spowodowa³o, ¿e
szwedzki importer zdecydowa³ o wstrzymaniu przywozu tych¿e nasion. Jest to szczególna sytuacja
w relacjach handlowych ze Szwecj¹.

Kolejnym podnoszonym przez stowarzyszenie przyk³adem o podobnym charakterze jest wyeksporto-
wanie z naszego kraju zanieczyszczonych nasion gorczycy bia³ej odmiany nakielskiej. Fakt ten zosta³
wykazany podczas transakcji handlowej pomiêdzy podmiotami z Polski i Niemiec. Wyniki badañ, jakie
przeprowadzi³ Bawarski Urz¹d Zdrowia i Bezpieczeñstwa ¯ywnoœci, wykaza³y obecnoœæ GMO w ziar-
nach. Zastanawiaj¹c¹ sytuacj¹ jest, ¿e gorczyca GMO nie jest dopuszczona do obrotu na terenie Wspól-
noty Europejskiej, wiêc najprawdopodobniej zanieczyszczenie gorczycy pochodzi z rzepaku GMO, gdy¿
rzepak jako przedstawiciel rodziny krzy¿owych jest blisko spokrewniony z gorczyc¹.

Opisane tu sytuacje dowodz¹, ¿e sprawdza siê czarny scenariusz, przed którym ostrzega³o wielu na-
ukowców – GMO zanieczyszcza tradycyjne uprawy.

W zwi¹zku z opisanymi tu faktami proszê o udzielenie odpowiedzi na nastêpuj¹ce pytania.
1. Dlaczego w Polsce uprawy modyfikowanej genetycznie kukurydzy s¹ prowadzone praktycznie bez

¿adnej kontroli?
2. Jak¹ powierzchniê aktualnie zajmuj¹ uprawy GMO?
3. Kiedy w Polsce zostanie podjêta kontrola materia³u siewnego pod k¹tem obecnoœci GMO?
4. Czy krajowi producenci s¹ œwiadomi, i¿ kupuj¹ ska¿on¹ gorczycê, która jest u¿ywana na poplony?
5. Co stanie siê w przypadku, jeœli materia³ siewny zanieczyszczony GMO zakupi rolnik prowadz¹cy

gospodarstwo ekologiczne?
6. Czy rz¹d koalicji PO–PSL swoim nieodpowiedzialnym dzia³aniem nie doprowadzi do uniemo¿liwie-

nia produkcji unikalnej zdrowej ¿ywnoœci?
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